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Van de fract ie  van het  CDA ontv ingen wi j  vragen over  de  GEM.  
 
Vragen CDA 
Afge lopen voor jaar  heeft  u  de  raad ge ïnformeerd over  een aanta l  ontwikke l ingen met  betrekking 
tot  de GEM en de  ontwikkel ing  van het  AZC terre in in het  bi jzonder .  Op het  moment van d i t  
schr i jven z i jn  er  wederom een aanta l  ontwikke l ingen te  consta teren in de woningmarkt  in de 
provinc ie  Groningen.  Bi jvoorbee ld :  
  De publ iekpr ivate  samenwerking tussen de  provinc ie  Groningen en Koop Hold ing Europe voor  

de Blauwe Stad is  beë ind igd.  De provinc ie  Groningen l i jdt  daardoor  een ver l ies  van 
€  29 mi l joen.  De gemaakte  keuze om Randstede l ingen naar  de provinc ie  Groningen te  lokken 
b l i jkt  een mis lukking.  Het  ontwikke len van de Blauwe s tad za l  in een andere  r icht ing worden 
gezocht ,  maar  zeker  in een t rager  tempo plaats  v inden.  

  De ontwikkel ing van Meerstad loopt  aanzienl i jke  ver t rag ing  op.  De projectontwikke laars  
Hei jmans en Geveke  hebben hun ramingen aanzienl i jk  moeten b i js te l len.  In  de  gemeenteraad 
van de  s tad Groningen wordt  door sommigen gespeculeerd op het  doorzet ten van de p lannen in 
Meers tad ten koste  van p lannen in de reg io .  Geen kannibal i sme za l  men denken.  Hei jmans en 
Geveke maken ook dee l  u i t  van de publ iek pr ivate  samenwerking in Haren Noord:  GEM 
Beheer .   

 
In  de commiss ievergader ing van 6 december  2006 heeft  toenmal ig  wethouder  Boeke l  de  toezegging 
(2006/26)  gedaan de  raad rege lmat ig  te  informeren over  de  GEM. Ook de toenmal ige  
burgemeester  Gerr i t sen heeft  toegezegd ‘dat  de informat ie  over  GEM beschikbaar  i s  voor  de raad’ .  
Dat  is  voor  de CDA-fract ie  ook het  en ige  ju is te,  namel i jk  ‘ook GEM Beheer  BV va l t  onder  demo-
crat isch toezicht  van de gemeenteraad van Haren’ .  Immers de midde len waarmee de gemeente 
par t ic ipeer t  in  GEM Beheer  BV z i jn  gemeenschapsmidde len en daarvoor past  zorgvuld ige  verant -
woord ing.  
 
Ondanks de  door het  co l lege  gegeven informat ie  beschikt  de  raad n ie t  over  het  totaa lbee ld  van de 
GEM. In het  b i jzonder  ontbreekt  het  ons  aan het  inz icht  in verschi l lende documenten van de 
GEM. Het  CDA wi l  graag  een beter  inz icht  in  de CV GEM/GEM beheer  BV.  
 
Gezien de toezegg ing,  heeft  de  raad o . i .  recht  op informat ie .  Het  CDA wi l  daarom inzage in een 
aanta l  documenten,  het  betref t :  
  het  jaarvers lag  en de jaarrekening CV GEM/GEM beheer  BV over  2007 en 2008;  
  de kwartaa l rapportages  over  2009;  
  de vers lagen van de Algemene vergader ing van Aandee lhouders  van CV GEM/GEM beheer  BV.  
  het  jaarp lan en de begrot ing voor  2010.  
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Ui teraard zul len wi j  wanneer  u  deze s tukken aan ons ter  beschikk ing s te l t  deze  ver t rouwel i jk  
behandelen.  Wi j  voe len ons a ls  raads l id  daartoe  gebonden.  
 
Eerder  constateerde  het  CDA een vert rag ing  van de  woningbouw van tenminste  twee jaar ,  namel i jk  
2007 t/m 2009.  Het  bestemmingsplan wordt  pas  d i t  voor jaar  door  de raad vastgeste ld .  Een verdere  
vert rag ing l ig t  in  het  verschiet .  Gezien de  grote  invester ingen d ie  de GEM moet  doen en de  oplo-
pende rentever l iezen door  de  opge lopen ver t rag ing maken van de GEM, b i j  u i tb l i jvende inkom-
sten,  een onderneming met  grote  r is ico’ s .  Zoals  h iervoor a l  i s  opgemerkt ,  hebben onze contract -
par tners  Geveke en Hei jmans ook te  maken met  ‘zwaar  weer ’  in  het  project  Meerstad,  waar in grote  
invester ingen z i jn  gedaan.  Ook z i j  zu l len r i s ico´s  in  bee ld  brengen en pos i t ies  ve i l ig  s te l len a ls  z i j  
daar toe  in s taat  en in de  ge legenheid z i jn .  
 
Het  maken van een r is icoana lyse i s  tegenwoordig  een gangbaar  instrument  om een inschat t ing  te  
maken van mogel i jke  toekomst ige  scenar io´s .   
 
Daarom heef t  het  CDA de volgende vragen:  
1 .  Heeft  de gemeente  Haren ze l f  een r is icoanalyse  gemaakt  ten aanz ien van cont inuer ing van de 

samenwerking b innen in GEM verband? Zo nee ,  waarom niet?  Zi jn  er  geen r i s ico’ s?  Als  d ie  er  
we l  z i jn ,  waaraan moet  de raad  dan denken? 

2 .  De aanleg  van de sportvoorzien ingen aan de Onnerweg z i jn s t raks k laar .  De gemeente  kan op 
eerste  verzoek daartoe  een bedrag van € 3 .550.000, -  opvragen b i j  de GEM. Op welk moment 
bent  u  dat  van p lan?  Kan de GEM aan d ie  verp l icht ing voldoen?  Zo nie t ,  wat  betekent  d i t  dan 
voor  de gemeente  Haren en wie  draagt  het  rentever l ies?  

 
Wi j  wi l len a ls  raadsfract ie  maximaal  ge ïnformeerd z i jn over  moge l i jke  r is ico’s  voor  de  gemeente  
Haren.  In de Provinc ia le  Staten vragen leden z ich af  of  z i j  de afge lopen jaren we l  over  voldoende 
informat ie  beschikten. 1 Het  is  daarom onze p l icht  u  te  vragen informat ie  te  geven over  de GEM. 
De CDA-fract ie  in Haren v indt  dat  we het  tegenover  onze burger  n iet  kunnen permit teren dat  de 
raad a l le  mogel i jke  ontwikke l ingen,  r i s ico’s  en daaru i t  voortv loe iende kosten voor  de  gemeente  
Haren n ie t  kent .  Scenar io ’s  betekenen n iet  dat  u i tkomsten ve i l ig  geste ld  kunnen worden,  maar  er  
heeft  in  ieder  geva l  een bewust  denkproces  p laatsgevonden met  betrekking tot  moge l i jke  ontwik-
ke l ingen.  Het  i s  dan eenvoudiger  om de  afwi jk ingen te  s igna leren en te  verklaren.  Het  tekent  naar  
ons oordee l  de ‘kracht  van besturen’  en het  komt het  vertrouwen in  het  bestuur  ten goede.  We 
gaan er  vanui t  dat  u  onze overwegingen dee l t  en ons de  s tukken ter  inzage aanbiedt  en bere id bent  
ons nader  over  r is ico’s  en scenar io ’s  te  informeren .   
 
Reactie col lege 
De vragen van de  CDA-fract ie  z i jn voor  een be langr i jk  deel  een herha l ing  van de vragen,  d ie  ons 
geste ld  z i jn b i j  br ief  van 25 maart  2009.  Op d ie  vragen hebben wi j  gereageerd  met  ons  
Raadsber icht  2009-16.  Voorts  heef t  een ver t rouweli jke  informat ieb i jeenkomst  voor  de  raads leden 
p laats  gevonden.  Naar  wi j  begrepen was  u  in apr i l  j l .  tevreden over  de  door ons verstrekte  infor-
mat ie .  Geensz ins  hadden wi j  de  indruk,  dat  b i j  u  het  gevoe l  leef t ,  dat  u  “a l le  moge l i jke  ontwik-
ke l ingen,  r is ico’s  en daaru i t  voortv loe iende kosten voor  de gemeente  Haren n iet  kent” ,  zoa ls  de 
CDA-fract ie  aangeeft .  
 
Wi j  hebben er  geen enkele  moeite  mee vertrouwel i jke  inzage te  geven in de door de  CDA-fract ie  
gevraagde s tukken.  Voor afspraken over  de inzage kan contact  worden opgenomen met  de heer  
P .  van den Bosch,  d ie  ons a ls  aandee lhouder  vertegenwoodigt  in de GEM. Over igens i s  het  wat  
ons betref t  n iet  nodig ,  dat  u  voor een derge l i jk  verzoek de procedure  k iest  van schr i f te l i jke  
vragen.   
 

                                                           
1 Uit Dagblad van het Noorden d.d. 17 december 2009, voorpagina. 
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Voor  wat  betref t  de concre te  vragen van de CDA-frac t ie  betref t  het  volgende:  
1 .  Uiteraard z i jn  er  aan de dee lname aan de GEM voor de gemeente r is ico’s  verbonden.  Dat  

hebben wi j  ook aangegeven in  ons  raadsber icht  2009-39 over  het  F inanciee l  meer jaren-
perspect ief .  Aan de andere  kant  mogen wi j  nog steeds u i tgaan van de  laats te  presenta t ie  van de 
d irect ie  van de GEM voor uw raad.  B i j  d ie  presentat ie  i s  aangegeven,  dat  de  exploi tat ie  zwar te  
c i j fers  l aat  z ien.  Dit  onder  de condi t ie ,  dat  de  p lanologische procedures  goed door lopen 
worden en d i t  jaar  b innen de GEM de verkoop van bouwterre inen op gang komt.  Het  za l  een 
ieder  duide l i jk  z i jn ,  dat  het  voortdurend opschuiven van de  rea l i ser ing van de woningbouw in  
Haren-Noord le idt  tot  hogere  aanloopkosten (a l leen a l  door  de rentever l iezen)  en daarmee de 
explo i ta t ie  onder  druk zet .   

2 .  Wij z i jn  voornemens de b i jdrage  voor  de sportvoorz ien ingen ad  €  3 .550.000, -  e ind d i t  j aar  op 
te  vragen bi j  de  GEM. Als  de GEM op dat  moment n iet  aan de verp l icht ingen zou kunnen 
voldoen,  schui f t  de  beta l ing op.  Dit  le idt  voor ons  n ie t  tot  rentever l ies ,  omdat  het  door de  
GEM te  beta len bedrag i s  ge ïndexeerd.    
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